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Fejlődött az utánpótlás 
Beszélgetés a SZEOL cselgáncsosairól 

Kőszegre készülnek 
megyénk úttörősíelői 

Portisch 
remizett 

A Wijk-Aan-Zee-1 nemzet-
közi sakkverseny harmadik 
fordulójában Portisch La-
jos a holtversenyben élen 
álló angol Jonathan Nunn-
nal mérkőzött, és fél pontot 
szerzett. A másik éllovas, 
a holland Timman meg-
osztozott a pontokon hon-
fitársával, Ligterinkkel, a 
svájci Korcsnoj pedig le-
győzte a holland Ree-t. Az 
élen Timman és Nunn áll 
2.5—2,5 ponttal, Korcsnoj-
nak 2 pont ja van, Portisch 
Lajos a 14 tagú mezőny 
második felében foglal he-
lyet 1 pontjával , és 1 füg-
gőjével. 

Páratlan 
teljesítmény 

Alighanem „világrekord-
nak" számító bravúr t ért el 
a japán Kodzsima J a j a m o 
egy vasárnapi manilai ma-
ratoni futóversenyen. Még, 
ha nem is időeredményével 
lett világelső, hanem az-
zal a pára t lannak számító 
teljesítményével, hogy hét-
éves kislány létére végig-
futot ta a több mint 42 kilo-
méteres távot. 

A másodosztályos kisis-
kolás a közönség kedvence 
volt, a tömeg egy ember-
ként szurkolt neki, s szaka-
datlan „ganbare", azaz 
„tárta ki" buzdításokkal 
sarkallta. S ott volt mel-
lette mindvégig édesanyja 
is, aki kislánya kedvéért a 
starttól a célig végigbicik-
lizte a maratoni távot. 

A kis J a j a m o állítólag 
egy kicsit búslakodott, mer t 
t izenhárom perccel elma-
radt a remélt időeredmény-
től. Sajá t bevallása szerint 
ugyanis az otthoni edzése-
ken már jobb időt is fu -
tott. 

Rono ismét 
Ismét versenyez a kenyai 

Henry Rono, aki 1978 óta a 
3 ezer méteres akadályfutás 
világcsúcstartója. A 33 esz-
tendős atléta — 10 kiló súly-
felesleggel — egy kenyai 
csapatbajnoki viadalon sze-
repelt, semmi biztatót nem 
mutatott , mégis állít 'p, hogv 
hamarosan nagy eredmé-
nyekkel hallat magáról. 

Aki kezébe veszi a SZE-
OL AK cselgáncsszakosztá-
lyának tavalyi kis kiadvá-
nyát. a következőket talál-
ha t ja az 1984. évi célkitűzé-
sekről szóló fejezetben: egy 
nemzetközi, 2—3 első osztá-
lyú. 4—5 aranyjelvényes, IS 
—15 másodosztályú minősí-
tés megszerzése, bennmara-
dás az OB I-ben a csapat-
bajnokságban, 25 olimpiai 
pont begyűjtése, az után-
pótlás fejlesztése, a női 
szakág beindítása. 

Papp Tamás szakosztály-
vezetővel arról beszélget-
tünk : mennyiben sikerült ar 
elmúlt év reményeit beva-
tani. 

— Terveinket leginkább 
utánpótlásvonalunk fejlesz-
tése terén sikerült megvaló-
sítani — kezdte értékelését 
a szakosztályvezető. — Úttö-
rőedzőnk. Körmöczi Lajos 
és a serdülők trénere. Kraj-
kó Gyula (aki az általa ne-
velt út törőket vitte tovább) 
nagyszerű m u n k á t végzett. 
A serdülő Földvári László 
magyar bajnokságot nyert, s 
még további f iúk szereztek 
ér tékes helyezéseket s az 
országos rangsorversenyeken 
is jól szerepeltek. Az úttö-
rők eredményei ugyan nem 
számítanak az olimpiai 
pontok szempontjából, még-
is fontosnak érzem jó te l je-
s í tményüke t hisz közülük 
például Petrovics Milán ma-
gyar bajnok lett. 

I f júsági második korcso-
portos versenyzőink edzőjét 
sajnos nem jól választottuk 
meg, ezért náluk fél év ki-
esett az edzésmunkából. Igy 
is volt esélyünk jó helyezé-
sekre a bajnokságon, de sa j -
nos hamar kiütköztek tech-
nikai fogyatékosságaik, r á -
adásul az a ranyéremre Is 
esélyes Krajkó két nappal 
a verseny előtt megbetege-
d e t t 

Jun io r ja ink a vár tnak 
megfelelő — nem túl magas 
— színvonalan versenyez-
tek. 

Első osztályú szint eléré-
sét vár tuk pár versenyzőtől. 

Papp Tamás 

Erre néhányuknak az utolsó 
pillanatig esélyük volt, vé-
gül azonban senkinek sein 
s ikerü l t 

Az ugyancsak kitűzött 
nemzetközi minősítést Für-
jész Istvánnak, szakosztá-
lyunk legjelesebb képviselő-
jének sikerült elérnie. 

Aranyjelvényes verseny-
zőnk három lett, ezüstjel-
vényes, valamint másod- és 
harmadosztályú viszont a 
tervezettnél nagyobb számú. 

A csapatbajnoki reménye-
ink nem valósultak meg, ki-
estünk az OB I-ből, jóllehet 
ez is hajszálon múl t : a Bp. 
Honvédtól 4:3-ra kikaptunk, 
fordított eredménynél benn-
marad tunk volna. A kiesés-
nek több oka van: egyrészt 
60 kg-ban nem volt ver-
senyzőnk. mivel Petrovicsot 
közvetlenül a bajnokság 
előtt behívták katonának, 
86 kg-tól fölfelé pedig szin-
te egyáltalán nincs felnőtt 
versenyzőnk — ez egyébként 
is gondja szakosztályunk-
nak. 

Végül a tervezett 25 he-
lyett 23 olimpiai pontot 
gyűjtőttünk. Kicsivel rosz-
szabbul zártuk az évet, min t 
szerettük volna, viszont fia-

Totónyeremények 
Az e lmaradt mérkőzések volt. Így a nyeremények a 
• .x ,•» x , , [ , , következőképpen alakul tak: 

miatt 13-as és 1 3 + I - » szel- & 1 2 _ e g 5 7 8 5 ^ u . e s 1 3 5 ; a 
vény a 3. Játékhéten nem 10-es 30 forintot ér. 

Csépai a 28 éves „fiatal rr 

Á várakozásnak megfele-
lően szerepelt a magyar te-
niszválogatott a Király Ku-
pa 3. osztályának vasárnap 
befejeződött küzdelmein. A 
szakvezetés nem táplált fel-
jutási reményeket, a biztos 
bentmaradást tűzte ki célul 
a Csépai, Guti, Zentai ösz-
szetételű csapat el, s a trió 
ezt a feladatot meg is ol-
dotta — méghozzá úgy. hogv 
csak két mérkőzést kellett 
lejátszania. 

Persze az együttes által 
kiállított bizonyítvány ko-
rántsem rózsás, gyakorlati-
lag egyszemélyes volt a csa-
pat. A két egyéni és egv pá-
rostalálkozón diadalmaskodó 
Csépai Ferenc eredményes-
ségén múl t a bentmaradás. 
Az MTK-VM „Király Ku-
pa-hősétől" kérdezte az MTI 
munkatá rsa : miér t csak 28 
éves korában került a fi-
gyelem középpontjába? 

— Ennek részben idlem 
független okai vannak — 
kezdte a sportcsaládból 
származó Csépai, akinek 
bátyja, a kenus Dez.ő világ-
bajnoki <w.üstérmps. — Két-
három évvel ezelőtt ii-tott 
s/óhoz a mi korosztályunk, 

akkor, amikor a hazai élme-
zőny legjobbjai, Benyik, Ma-
ciién, Szőke és Bárányi kül-
földre szerződtek. Ez persze 
nem jelenti, hogy automati-
kusan „zöld u ta t" kaptam, 
keményen meg kellett dol-
gozni a közelmúlt sikereiért. 
Mór tavaly jelentkeztek a 
jobb eredmények, s tu la j -
donképpen eddigi pályafutá-
som csúcsának tekinthetem 
ezt a mostani Király Kupa-
szereplést. 

— Lesz-e folytatás? 
— Mindent megteszek en-

nek érdekében, most, a har-
madik iksz felé közeledve is 
csiszolom technikámat. ú j 
elemeket tanulok. Eddig 
például hiányzott „fegyver-
táromból" a modern tenisz 
legfontosabb eleme, a pörge-
tés, most m á r helyenként 
ezt az ü tésfa j tá t is sikerrel 
alkalmazom Végre bősége-
sen lesz a lkalmam a nem-
zetközi mezőnyben is lemér-
ni tudásomat, ugyanis az 
operációja után feléDült 
Kiss Sándorral ml ketten 
kaptuk a szövetségtől a leg-
több külföldi versenylehető-
séget. Februártól NSZK-be-
li, olaszországi, ma jd jugo-

szláviai Satelllte. azaz ATP-
pontszerző viadalokon indul-
hatunk. Célom, hogy ú j r a 
felkerül jek a számítógépes 
világranglistára. amelyen 
már 1982-ben és 1983-ban 
szerepeltem — igaz, csak 
szerény helyen. Meggyőző-
désem. hogy nem lennék 
esélytelen az ATP-rangsor 
középimezőnyében szereplő 
teniszezők ellen sem, hiszen 
például a spanyol de Mi-
guel, akit 6:3, 6:4-re vertem 
a Folyondár utcában, a 190. 
helyen áll ezen a listán 

— Davis Kupa? 
— Minden vágyam, hogy 

bekerüljek a csapatba. s 
nemcsak tartalékként. Ta-
róczy és Kiss helye adott, 
de úgy gondolom, a négy-
tagú együttesbe én is befé-
rek. Párosban látok esélyt a 
magyar színek képviseleté-
re. Májusban, Marokkóban 
én is ott szerelnék lenni az 
idei Davis Kupa-raj ton. 
Bár többen az ..öregek" kö-
zé sorolnak, még sok tarta-
lékot érzek magamban a 
fejlődésihez, bízom benne, 
hogy az én időm még csak 
most következik — mondta 
befejezésül Csépai Ferenc. 

fai jaink miatt a jövőt bizta-
tónak látom. Ugyanakkor az 
év pozitívumai közé soro-
lom. hogy stabil szakosztály-
vezetőséget sikerült létre-
hozni. 

— Mi a helyzet a női 
szakággal? 

— Ügy indult, hogy a nők 
számára csak tanfolyamaink 
lesznek, de „kinőtték" ezt a 
keretet. Molnár Franciska — 
aki egyben az edző is — 
bajnoki aranyai után 84-ben 
ezüstöt szerzett, s a körülöt-
te szerveződő versenyzők az 
elŐ6itr megrendezett csa-
patbajnokságon az i f júsági-
ak között második a junio-
rok — a Bp. Spartacussul 
közös együttesben — első 
helyezést szereztek. Idei 
költségvetésünket m á r úgy 
terveztük, hogy nemcsak 
tanfolyamokat szervezünk, 
hanem versenyeztetésüket is 
fe ladatunknak ta r t juk . 

— Altalánosságban mit 
terveznek erre az évre? 

— Harminc olimpiai pont 
begyűjtését, egy nemzetközi, 
3—4 első osztályú, 5—6 If-
júsági aranyjelvényes minő-
sítés megszerzését. Szeret-
nénk, ha közülük 2—3-an 
szerepelnének a korcsopor-
tos válogatottban is, vala-
min t azt. ha Kra jkó Zoltán 
folytatná tavaly ..megkez-
dett" jó IBV-szereplését. A 
felnőtt csapatbajnokságon 
mindenképpen szeretnénk 
visszakerülni az első osz-
tályba. Utánpótlásunkat úgy 
aka r juk tovább erősíteni, 
hogy ez a lapja lehessen 
nagy tervünk bevál tásának: 
négy éven belül A kategóri-
ás szakosztállyá válini, 

— Adott-e ezekhez a fel-
adatokhoz az edzői kar? 

— A létszám kialakult : a 
„lyukas korcsoport" edzései-
nek irányítását Fürjész Ist-
ván vet te át. Kiss Endre ve-
zető edzői tevékenységével 
nagyon elégedettek vagyunk. 
Az ő m u n k á j a a lap ja an -
nak, hogy távlati terveink 
megvalósulhassanak — mon-
dotta végül Papp Tamás. , 

Balogh Tamás 

Á Dózsa nyert 
A hét végén nemzetközi 

vízilabdatornát rendeztek 6 
csapat részvételével. Az el-
sőséget az Ű. Dózsa szerezte 
meg 9 ponttal, megelőzve a 
8 pontos Duisburg 98-at és a 
7 pontos Barcelonát. A ma-
gyar együttes négy mérkő-
zést megnyert, egyedül a 
Barcelonával mérkőzött dön-
tetlenül. 

Svéd győzelem 
A tenisz Király Kupa első 

osztályának döntőjében Svéd-
ország és Svájc mérkőzött 
az elsőségért A svédek 
mindkét egyest megnyerték, 
így a Davis Kupa decemberi 
elnyerése után ú jabb trófe-
tá szereztek — egy évre. 

Eredmények: 
Hogstedt—Stadler 6:3, 6:2. 
Gunnarsson—Hlasek 7:5, 

4 :6 , 6 :2 . 

Boe aranyérme 
Seefeldben, a 35. északi sí 

világbajnokság hétfői ver-
senynapján a női sífutók 
sprintszámára került sor. Az 
5 kilométeres távon ugyan-
az a sorrend alakult ki az 
első három helyen, mint a 
szombati 10 km-es verse-
nyen: győzött a 27 esztendős 
norvég Boe, a f inn Hamá-
lainen és a szintén norvég 
Nvkkelmo előtt. Az első hét 
Helyezett között még to-
vábbi három norvég síelőnő 
végzett. 

Szép évfordulóhoz érkez-
nek el j anuár 24-én az út-
törősportolók, hiszen a leg-
jobbak négy napon át n XX. 
téli úttörő-olimpia országos 
döntőjén vehetnek részt. A 
vetélkedés házigazdái ezút-
tal a kőszegiek lesznek. Ter-
mészetesen a Csongrád me-
gyei iskolások sem marad-
nak távol. Sőt. hogv ne vall-
janak szégyent, a közelmúlt-
ban 33 diák csehszlovákiai 
edzőtáborozáson tökéletesít-
hette síelőtudományát. Az 
Alacsony-Tátrában. Hronec-
ben január közepén dr. Mol-
nár Miklósné. táborvezető 
felügyelete mellett gyakorol-
hattak a szentesi, a vásár-
helyi és a szegedi fiatalok 

Északi szomszédaink kitű-
nő lehetőséget kínál tak fel, 
hiszen több pályán — Certo-
vicán, Kropacovón, Chopo-
kon és Bystrán — hasíthat-
ták lécükkel a havat Tóth 
Dezső és György Sándor ok-
tatók tanítványai. A külföl-
di útra egy bővített keret 
kapott meghívást. Kőszegre 
m á r csak tizennégyen me-
hetnek közülük. Hogy végül 
kik kaptak bizalmat, az a 

Asztalitenisz 

lesiklóknál kilenc fu tam ösz-
szesített eredményei a lap ján 
dőlt el, míg a s í futóknak hat 
napon keresztül. délelőtt, 
délután 10—15 kilométeres 
távolságokon kellett bizo-
nyítaniuk állóképességüket. 
Hazaérkezés után dr. Mol-
nár Miklósné tudat ta velünk, 
hogy az országos döntőre 
Olasz Edit. Olasz Imola, 
Tóth Bettina, Nagy Ágnes, 
Sonkodi Balázs, György Ro-
land és Resch Béla szegedi, 
valamint Kárai Péter vásár-
helyi lesikló harcolta ki a 
részvétel jogát. A futóknál 
Kovács Timea. Kopsis Zol-
tán, Sávai Zoltán, Varga 
Róbert Szegedről, valamint 
Gombos Tünde Szentesről és 
Széphegyi Eszter Vásárhely-
ről voltak a leggyorsabbak. 
Érdekességképpen megemlí-
tette a táborvezető, hogv 
képmagnóval nap mint nap 
felvételeket készítettek a 
gyerekek mozgásáról, hogy 
azt esténként egvütt elemez-
zék ki. Bizonyára hasznos 
volt, hogy mennyire, az ha-
marosan kiderül. 

Bs. T. 

Á Szosznyák—Bolvári II. 
páros bravúrja 

Á hét végén rendezték 
meg az idei első asztali-
tenisz-versenyt, a Budapest-
bajnokságot, ahol a tel jes 
magyar élgárdán kívül r a j t -
hoz álltak a DÉLÉP SC és 
a CSOMIÉP legjobbjai is. 

Az egyéni versenyben kö-
zülük Berta jutot t a legto-
vább, a legjobb nyolc között 
azonban kikapott a „vete-
r á n " veszprémi Bénáktó l A 
verseny egyik szenzációját a 
Szc«znyák—Bolvári II. páros 
okozta. A szegedi fiú tolnai 
partnernőjével előbb az elő-
döntőben a Kriston—Szabó 
(Bp. Spartacus, Statisztika) 
kettőst, ma jd a döntőben kö-
zönségsikert ara tó já tékkal a 
Molnár—Oláh {Bp. Sparta-
cus, Statisztika) pá r t é t győz-
ték le, s így nyerték meg a 
Budapest-bajnokságot 

A megyei versenyzők to-
vábbi eredményei férfi-
egyesben. A főtáblára jutá-
sért : Kovács (DÉLÉP SC)— 
Podpinka (Fővárosi Vízmű) 
0-2, Kaiser (CSOMIÉP)— 
Tóth (Kaposvár) 0-2, Balogh 
(CSOMIÉP)—Gergely (CSO-
MIÉP) 2-0. A 16 közé ju tá-
sér t : Timár (CSOMIÉP)— 
Pótári (DÉLÉP SC) 3-0, Ba-
logh—Klampár (Bp. Spar ta-
cus) 0-3, Berta (DÉLÉP SC) 
—Kocsis II. (Ganz-MÁVAG) 
3-1, Aranyosi (DÉLÉP S O — 
Laczkó (Bp. Építők) 3-0, 
Szosznyák—Nagy (Fővárosi 
Vízmű) 3-0. A nyolc közé ju-
tásért : Tímár—Káposztás (H. 
Kilián) 0:3, Berta—Siroon 
(Bp. Spartacus) 3-1, Aranyo-
si—Bénák (Veszprém) 2-3, 
Szosznyák—Klampár 0-3. Az 
elődöntőbe jutásér t : Berta— 
Bénák 0-3. 

Teke 

Nehéz győzelem 
A SZBOL tekézőnői l t t-

han fogadták első idei mér -
kőzésükön a Bakony Vegyész 
csapa tá t A szegedi lányok 
idény eleji fo rmát mutat tak, 
így várat lanul szorosan ala-
kult a mérkőzés, s * hazai 
győzelem végül is az utolsó 

pá rban nagyszerűen dobó 
Tompánénak köszönhető. 

SZEOL AK—Bakony Ve-
gyész 5:3 (2334:2322). NB I-
es női mérkőzés. Szeged. 
Legjobb pontszerzők: Tom-
páné 405, Vidácsné 402, Fo-
dor 393, 1U. Majzik 418. Csák 
400. Petőné 400. 

Természetjárás 
Együttműködési megál la-

podást kötött a Magyar Ter-
mészetbarát Szövetség és a 
Magyar Úttörők Szövetsége 
Országos Elnöksége az ál-
talános iskolás gyerekek 
körében a természet járás 
fejlesztésére. Az együt tmű-
ködésben kölcsönösen kép-
viseletet biztosítanak egy-
más országos, területi és 
helyi testületeiben. A ter-
mészetjáró szervezetek szak-
emberekkel, módszertani 
anyagokkal, p rogramjavas-
latokkal segítik az úttörők 

természet j áró-tevékenysé-
gét. Így például a Magyar 
Természetbarát Szövetség a 
központi úttörőintézmények-
nek igény szerint tú rave-
zetőket biztosít. A Magyar 
Úttörők Országos Elnöksége 
minden típusú táborban 
szorgalmazza a turisztikai 
ismeretek alkalmazását, a 
túrák számának növelését, 
a természetjárás különbö-
ző ágazatainak megismeré-
sét, túrafelelősök képzését. 
Az együttműködés lehető-
vé teszi, hogy minden kis-
diák bekapcsolódhasson a 

természet járásba, megis-
mer j e hazánkat , megszeres-
se, s egyben védje környe-
zetünket és a természetet. 

* 

Januá r 26-án a magyar 
hegymászó-egyesületek, 

-szakosztályok, -szakcsopor-
tok vezető képviselői orszá-
gos értekezletet ta r tanak 
Budapesten, a szövetség he-
lyiségében. A tanácskozás 
során megvitat ják az el-
múlt évek hegymászó-tevé-
kenységét, eredményeket, 
gondokat, s a jövő tenniva-
lóit. 

« 
A SZOT sportszakosztálya 

és a Magyar Természetbarát 
Szövetség január 27-én az 
első természetbarát- túra 75. 
évfordulója alkalmából em-
léktúrát szervez a Pilis-
hegységben levő Lajos-for-
ráshoz. Az. érdeklődőket kar-
szalagos túravezetők vár ják 
9 órakor a pomázi és a 
szentendrei IIÉV-állomáson. 
A túra résztvevői a Ságvári 
turistaház melletti ellenőr-
ző ponton emléklapot és me-
leg teát kapnak. 


